
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
 
 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Děti z mateřské školy na vícedenním pobytu v Jeseníkách. 

 

Atmosféra při velikonočním tvoření v DS byla báječná. 

 

Hasiči SDH Kostelec u Holešova 

zručně pokáceli májku. 

 
Žáci ZŠ na zahraniční exkurzi navštívili jeskyně v Rakousku. 
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U S N E S E N Í schůze Rady č. 5/2023 obce Kostelec 
u Holešova z 13.3.2023 
Rada obce Kostelec u Holešova schvaluje 
2/5R/2023 příspěvek ve výši 10.000,-Kč na nákup knih 
do školní knihovny ZŠ Kostelec u Holešova. 
Rada obce Kostelec u Holešova  bere na vědomí  
- nabídku společnosti EKO-KOM, a. s., Na Pankráci  
1685/17, 140 21 Praha 4, kterou v současné době 
obec nevyužije. Nabídka se týkala pořízení sady tašek 
(modrá, zelená, žlutá) na sběr papíru, skla a plastů. 
- návrh na uzavření smlouvy o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene s EG.D a. s. 
č.:1030080336/001. Konstatuje, že rozhodnutí spadá 
do kompetence Zastupitelstva obce. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

U S N E S E N Í schůze Rady č. 6/2023 obce Kostelec 
u Holešova z 27.3.2023 
Rada obce Kostelec u Holešova schvaluje 
2/6R/2023 přijetí daru od společnosti Půjčovna Macek  
s. r.o., Brodek u Přerova pro MŠ Kostelec u Holešova, 
okres Kroměříž. 
3/6R/2023 osvobození od poplatku za odpady 
v r. 2023 panu Martinu Páníkovi. 
Rada obce Kostelec u Holešova  bere na vědomí  
studii na umístění fotovoltaických panelů na obecní 
budovy. 

U S N E S E N Í schůze Rady č. 7/2023 obce Kostelec 
u Holešova z 11.4.2023 

Vážení spoluobčané, 
 

jaro uteklo jako voda, nijak zvlášť jsme se v jeho průběhu neohřáli, takže uvidíme, jak dopadne léto. Snad se tak 
úplně nesplní předpovědi, které straší jeho extrémně tropickým průběhem. 
 

V uplynulém období proběhly sběry nebezpečného a velkoobjemového odpadu. V rámci toho velkoobjemového 
jsme si pilotně vyzkoušeli separovaný sběr dřeva a nábytku, což je nově zavedený typ tříděného odpadu. Přes jistou 
míru improvizace a skoro nulovou propagaci se podařilo vytřídit několik tun dřeva a nábytku, což pro obec znamená 
nižší náklady na odvoz a uložení na skládku a pak také nárůst podílu separovaného odpadu oproti odpadu 
komunálnímu. Tímto chci poděkovat všem, kteří se na tomto - i když drobném - úspěchu podíleli. 
 

Co se týká investičních akcí, tak nám ta největší – rekonstrukce mateřské školy - začíná pomalu ale jistě nabírat 
drobné zpoždění. Poslední předpoklad je takový, že by projektová dokumentace a rozpočty měly být hotové 
v průběhu července a poté začneme proces výběrového řízení na zhotovitele. Bez ohledu na toto zdržení bude 
mateřská škola přestěhována už v průběhu prázdnin do náhradních prostor ve škole základní, aby děti začaly školní 
rok v dobře připravených prostorách bez stresu ze stěhování někdy během podzimu. To bude samozřejmě klást 
zvýšené nároky také na rodiče dětí MŠ i prvního stupně ZŠ, protože prostorová dispozice ulice prostě neumožňuje 
zajet autem až ke vchodu a v klidu odvézt potomka do šatny. Moc proto prosím, abyste s tímto problémem počítali 
a nechali si ráno dostatečnou rezervu na příchod buď z návsi, nebo od Mlékárny. 
 

Z dlouhodobějších projektů se konečně po více než deseti letech začíná hýbat nové odkanalizování Kostelce spojené 
s výstavbou čističky odpadních vod. Na nedávné valné hromadě VaK byly schváleny finanční prostředky na 
projektovou přípravu akce. Její zhotovitel by měl být vysoutěžen v létě, projektant následně navrhne ideální 
variantu, ze které pak bude společně s obcí na základě jednání s vlastníky pozemků tvořit variantu realizovatelnou. 
 

Stejně jako každý rok (mimo covidových) proběhne 24. června Setkání Kostelců, tentokrát v Kostelci nad Labem. 
Vzhledem k tomu, že jde o nejvzdálenější Kostelec, do kterého obec pořádá výpravy, a malému počtu soutěží, které 
obsadí naši zástupci, rozhodl jsem, že nepojedeme poloprázdným velkým autobusem, ale objednal jsem největší 
dostupný mikrobus. Bohužel má jen 17 míst. Část z nich obsadí hasiči, kteří nás budou jako jediní reprezentovat 
v některé z vypsaných soutěží, část obsadí členové dalších spolků, kteří na srazy Kostelců jezdí pravidelně, i když 
tentokráte nesoutěží. Zbylých cca 5 míst tedy zůstává pro zájemce z řad veřejnosti. Pokud se najde více zájemců 
o výlet s odjezdem ve čtyři ráno a návratem pozdě v noci, tak se upřímně omlouvám za špatný odhad. Vynahradíme 
si to příští rok, kdy setkání proběhne v Kostelci u Kyjova. Nejen že to tam máme blízko, ale zároveň tam bývá velmi 
příjemně, takže předpokládám výrazně větší zájem než letos. 

Petr Měrka, starosta obce 

 

 

Příspěvek starosty obce 
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Rada obce Kostelec u Hol. pověřuje starostu obce 
2/7R/2023 podpisem smlouvy č. 9002118085 se 
společností EG.D, a. s. – smlouva o připojení zařízení 
pro výrobu a odběr elektřiny k distribuční soustavě, 
kterou je nutno mít uzavřenou před samotným 
vybudováním fotovoltaického zařízení. 
3/7R/2023 podpisem smlouvy č. 9002118097 se 
společností EG.D, a. s. – smlouva o připojení zařízení 
pro výrobu a odběr elektřiny k distribuční soustavě, 
kterou je nutno mít uzavřenou před samotným 
vybudováním fotovoltaického zařízení. 
Rada obce Kostelec u Holešova schvaluje 
4/7R/2023 přijetí daru ve výši 3.000,-Kč. od 
společnosti HKS sirup, a.s., Holešov pro MŠ Kostelec 
u Holešova, okres Kroměříž. 
5/7R/2023 přijetí daru ve výši 2.000,-Kč od společnosti 
HAPPYcomp s. r. o., Praha 3 pro MŠ Kostelec 
u Holešova, okres Kroměříž. 
6/7R/2023 vybudování parkovacího místa na pozemku 
obce Kostelec u Holešova. 
7/7R/2023 jmenuje p. Radoslava Pospíšilíka, Mgr. 
Aleše Pospíšilíka a Mgr. Martina Hradila za členy 
Školské rady ZŠ Kostelec u Holešova. 
Rada obce Kostelec u Holešova bere na vědomí 
- osvobození od poplatku za odpady v roce 2023 
slečnám Ivetě a Anetě Jedličkovým. 
- Petici za regulaci zábavní pyrotechniky na území 
obce Kostelec u Holešova a místní části Karlovice. 

U S N E S E N Í schůze Rady č. 8/2023 obce Kostelec 
u Holešova z 24.4.2023 
Rada obce Kostelec u Holešova doporučuje 
2/8R/2023 zadat zpracování auditu bezpečnosti 
a pověřuje starostu obce zadáním vypracování auditu.  
Rada obce Kostelec u Holešova schvaluje 
3/8R/2023 aktualizaci kamerového systému obce. 
4/8R/2023 účetní závěrku příspěvkové organizace ZŠ 
Kostelec u Holešova za rok 2022. 
5/8R/2023 převod hospodářského výsledku 
příspěvkové organizace ZŠ Kostelec u Holešova ve výši 
1.997,74,-Kč z hlavní činnosti a 51.320,78,-Kč 
z hospodářské činnosti do rezervního fondu. 
6/8R/2023 účetní závěrku příspěvkové organizace MŠ 
Kostelec u Holešova za rok 2022. 
7/8R/2023 převod hospodářského výsledku 
příspěvkové organizace MŠ Kostelec u Holešova ve 
výši 178,56,-Kč do rezervního fondu. 
8/8R/2023 přijetí daru 2.000,-Kč od spol. MARWEL, 
s.r.o. Záříčí pro MŠ Kostelec u Hol., okr Kroměříž. 
9/8R/2023 nabídku na komplexní administraci dotace 
projektu MŠ Kostelec u Holešova od společnosti ND 
agentura s.r.o., nám. T. G. Masaryka 1281, 760 01 Zlín. 

11/8R/2023 realizaci projektu číslo CZ.06.04.01 
/00/22_111/0001692 Modernizace školy (vybavenost 
učeben, učebny cizích jazyků, polytechnické 
a řemeslné obory, přírodní vědy, digitální technologie 
ve vazbě na výuku a vědu). V souvislosti s realizací 
tohoto projektu obec Kostelec u Hol. souhlasí 
s provedením technického zhodnocení majetku ve 
vlastnictví obce a propůjčuje k tomu budovu Základní 
školy, Kostelec u Holešova, okres Kroměříž, Kostelec 
u Holešova 191, 768 43, IČ: 70842761 včetně 
podmínky zachování výstupu projektu minimálně po 
dobu udržitelnosti projektu. 
Rada obce Kostelec u Holešova souhlasí  
10/8R/2023 s nabídkou p. Jiřího Bažanta, nám. T. G. 
Masaryka 1861, 760 01 Zlín, IČ 16387902 a pověřuje 
starostu uzavřením smlouvy – jde se o administraci 
dotace na zřízení fotovolt. zařízení na obecní budovy. 
Rada obce Kostelec u Holešova bere na vědomí 
12/8R/2023 smlouvu o využití obecního systému 
odpadového hospodářství pro zpětný odběr 
odpadních elektrozařízení a pověřuje starostu obce 
podpisem smlouvy. 
13/8R/2023 nabídku Regionální rozvoj. agentury Vých. 
Moravy a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy. 
Rada obce Kostelec u Holešova projednala možnost 
umístění dopravního zařízení – dopravního zrcadla - 
při výjezdu od „bytovek“ na hlavní komunikaci u MŠ 
a pověřila starostu obce zjištěním podmínek. 

U S N E S E N Í schůze Rady č. 9/2023 obce Kostelec 
u Holešova z 9.5.2023 
Rada obce Kostelec u Holešova schvaluje 
2/9R/2023 přijetí daru ve výši 2.000,-Kč od společnosti 
TEST – CAR Holešov spol. s. r. o., pro MŠ Kostelec 
u Holešova, okres Kroměříž. 
3/9R/2023 Rada obce bere na vědomí změnu 
Smlouvy o spolupráci při zajištění a zařazení místa 
zpětného odběru do obecního systému odpadového 
hospodářství se společností EKO-KOM, a.s. a pověřuje 
starostu obce jejím podpisem. 
 

U S N E S E N Í schůze Rady č. 10/2023 obce Kostelec 
u Holešova z 22.5.2023 
Rada obce Kostelec u Holešova doporučuje 
2/10R/2023 do redakční rady zpravodaje KOSTKA 
schválit Mgr. Miluši Václavkovou (výkonný redaktor), 
Mgr. Aleše Pospíšilíka (pověřený člen RO) a Mgr. Petru 
Pospíšilíkovou (pověřený člen kulturní komise). 
 
U S N E S E N Í zasedání Zastupitelstva č. 5 obce 
Kostelec u Holešova z 25.5.2023  
Zastupitelstvo obce Kostelec u Holešova schvaluje 
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2/5Z/2023 závěrečný účet obce Kostelec u Holešova 
za rok 2022 bez výhrad.  
3/5Z/2023 účetní závěrku Obce Kostelec u Holešova 
za rok 2022 a hospodářský výsledek ve výši 
9.212.000,32,-Kč. 
4/5Z/2023 rozpočtové opatření č. 1/2023.  
5/5Z/2023 uzavření Smlouvy o zřízení věcného 
břemene č. OT-014330065100/001-ADS na stavbu 
"Kostelec u Hol. p. Pospíšilík, smyčka NN" s EG.D, a.s.  
6/5Z/2023 uzavření Smlouvy č. OT-001040019133 
/005-PERF o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene za účelem umístění distribuční soustavy VN 
s názvem stavby "Karlovice u Holešova, obnova VN".  
7/5Z/2023 uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene č. OT-001030080336/001-
ELMO na realizaci stavby s názvem „Kostelec u Hol., 
Garáže, K-437-23, Kab.NN“.  
8/5Z/2023 prodeje částí pozemku p. č. 736/29 
o výměře 13 m2, nově bude označeno p. č. 736/49 
a pozemek o výměře 5 m2, nově bude označen st. 530, 
za cenu obvyklou - 20 Kč/m2. Parcela se nachází v k. ú. 
Kostelec u Hol. Úhrady veškerých nezbytných nákladů 
předcházejících prodeji pozemku a spojených s jeho 
převodem na nového majitele zaplatí kupující.  
9/5Z/2023 Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí 
neinvestiční dotace z rozpočtu obce Kostelec 
u Holešova číslo: D/2023/3 ze dne 15.03.2023.  
10/5Z/2023 v souladu s § 56 zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním řádu (stavební 
zákon), v platném znění, další postup pořizování 
"Změny č. 1 Územního plánu Kostelec u Holešova" dle 
předloženého návrhu.  
11/5Z/2023 uzavření veřejnoprávní smlouvy číslo 
D/2023/10 s organizací Linka bezpečí z.s. na 
poskytnutí fin. příspěvku na činnost ve výši 3.000,-Kč.  
12/5Z/2023 uzavření veřejnoprávní smlouvy 
č. D/2023/11s organizací Charita Holešov na 
poskytnutí fin. příspěvku na činnost ve výši 36.000,-Kč. 
14/5Z/2023 zadávací dokumentaci výběrového řízení 
na zakázku "Dešťová kanalizace Kostelec u Holešova".  
15/5Z/2023 komisi pro posouzení nabídek VŘ na 
zakázku "Dešťová kanalizace Kostelec u Holešova", ve 
složení Radoslav Pospíšilík předseda výběrové komise 
a členové výběrové komise Dušan Marek, Zdeněk 
Slováček a Jan Hladiš. Náhradníci výběrové komise 
Tomáš Marek, Iva Hašková a Kateřina Packová.  
16/5Z/2023 seznam oslovených firem k realizaci 
veřejné zakázky malého rozsahu "Dešťová kanalizace 
Kostelec u Holešova".  
17/5Z/2023 uzavření Smlouvy o vkladovém účtu 
s obnovováním, se splatností 1 měsíc, úrok. sazbou 
5,7% p.a., s Českou spořitelnou, a.s., Praha 4, 

Olbrachtova 1929/62, PSČ 140 00, IČO: 45 24 47 82, 
pobočka Zlín, Zarámí 4463, 760 01. Zastupitelstvo 
obce pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy 
a pověřuje jej převodem částky 15 mil. Kč na výše 
uvedený účet. Zároveň zastupitelstvo obce pověřuje 
starostu obce přesuny finančních prostředků z a na 
výše uvedený vkladový účet tak, aby zůstatek na 
běžném účtu u České spořitelny, a.s. neklesl 
v okamžiku obnovení vkladového účtu pod 4 mil. Kč, 
a zároveň, aby na běžném účtu byl dostatek financí na 
úhradu plánovaných investičních výdajů.  
13/5Z/2023 Zastupitelstvo obce Kostelec u Holešova 
pověřuje v souladu s §102 odst. 2 písm. a z. č. 
128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení) ve znění 
pozdějších předpisů kompetencí RO k provádění 
rozpočtových opatření v následujícím rozsahu: - 
zvýšení objemu příjmů a výdajů na jedno rozpočtové 
opatření do částky 200.000,-Kč - v případě příjmů 
dotací a jejího následného výdeje bez omezení –
 v případě havárií, soudních rozhodnutí nebo živelných 
pohrom bez omezení - při přesunech v rámci 
schváleného rozpočtu bez zvýšení celkových příjmů 
a výdajů bez omezení. Zastupitelstvo obce si vyhrazuje 
právo na informaci o každém rozpočtovém opatření 
provedeném v kompetenci RO na nejbližším zasedání 
ZO konaném po schváleném rozpočt. opatření RO. 
  

Výsledky projednávání, o kterých se nehlasovalo  
Zastupitelstvo obce Kostelec u Hol. bere na vědomí  
- výsledky kontroly plnění usnesení ze zasedání ZO 
Kostelec u Holešova č. 4.  
- informace o činnosti.  
- výsledky kontroly provedené kontrolním výborem.  
 - ZO Kostelec u Holešova schvaluje do redakční rady 
zpravodaje Kostka Mgr. M. Václavkovou (výkonný 
redaktor), Mgr. A. Pospíšilíka (pověřený člen RO) 
a Mgr. P. Pospíšilíkovou (pověřený člen kult. komise).  
 

Výsledky projednávání, která nebyla přijata  
ZO Kostelec u Holešova schvaluje úpravu pravidel pro 
vydávání zpravodaje "KOSTKA".  
ZO Kostelec u Holešova neschvaluje úpravu pravidel 
pro vydávání zpravodaje "KOSTKA". 

 

Mgr. Aleš Pospíšilík, místostarosta obce 
 
 
 
 

 

 
Požár stohu v Karlovicích 
 

Nepříznivé počasí zapříčinilo, že tradiční pálení vatry 
při sletu čarodějnic bylo až v neděli 1. 5., ale 
v Karlovicích jsme se v sobotu 30. dubna přesto ohni 

Dění v obci 
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nevyhnuli. V odpoledních hodinách jsme přijali 
oznámení o kouřícím stohu slámy na panelové ploše 
směrem na Líšnou. Na místě bylo zjištěno, že se jde 
o staré vojtěškové seno, které zde má uloženo ZP 
Moravan Kostelec u Holešova. Materiál na povrchu 
hořel a silně doutnal. Na místo vyjela Zásahová 
jednotka SDH obce Kostelec u Holešova ve složení 
J. Zmeškal, R. Zmeškal ml. a R. Slaměník, která se 
ihned pokusila oheň uhasit. Bohužel, jeden proud 
vody přivedený hadicí z nedalekého nadzemního 
hydrantu nestačil, navíc po rozhrnutí sena se ukázalo, 
že stoh je už silně prohořelý a bude nutné si na místo 
přivolat posilu. Prostřednictvím tísňové linky 150 byla 
proto celá událost oznámena na HZS Zlínského kraje. 
Postupně se na místo dostavily dva vozy HZS Holešov, 
hasiči Města Bystřice pod Hostýnem a SDH Kroměříž 
a společnými silami se jim podařilo plameny uhasit. 

 
Velký kus práce na místě odvedl Michal Hradil coby 
řidič manipulačního nakladače, který hasičům ohniska 
požáru rozhrnoval, čímž umožnil rychlejší zdolání 
„ohnivého kohouta“. Všem zúčastněným chci tímto 
poděkovat za odvedenou práci na místě požáru. 

 
 

 

Mgr. Aleš Pospíšilík, místostarosta obce 
 

 

Akce pro děti v Obecní knihovně 

Ve čtvrtek 20.3.2023 odpoledne přišla do Obecní 
knihovny na návštěvu družinka ze základní školy. Děti 
si prohlédly prostory knihovny a také knížky, některé 
si dokonce vypůjčily domů. Pak se pustily do tvorby 
papírových výrobků, a protože jim ze zážitků a aktivit 
vyhládlo, dostaly i malé občerstvení. Návštěva se 
povedla, děti byly spokojené, protože si spolu se 
zapůjčenou četbou mohly odnést i vlastnoručně 
vyrobené záložky a papírové krabičky, kam si můžou 

schovat třeba bonbónek.☺ 

Knihovna v 1. patře obecního úřadu je pro děti 
i dospělé otevřená každou středu od 16 do 18 hodin. 

 

Hana Šidlíková, knihovnice Obecní knihovny 
 
 
 
 
 

Prázdniny se kvapem blíží a s nimi i velké stěhování. 
Budovu mateřské školy čeká rozsáhlá rekonstrukce 
a školka se už pomalu zabydluje v místní ZŠ.  

 

V jarních dnech jsme si užili besedu o zvířatech ze 
záchranné stanice, den naruby, velikonoční tvoření, 
ukázku výcviku záchranářského psa, pálení čarodějnic. 
Od dubna probíhá výuka plavání na bazéně 
v Holešově, které se účastní 20 dětí z naší MŠ. 
V květnu jsme vyrazili na čtyři dny do Jeseníků na 
vícedenní výlet a stihli jsme i potěšit maminky 
besídkou k jejich svátku. Krátkým vystoupením jsme 
přispěli na kulturní akci Kácení máje. Kamarádi z MŠ 
Roštění nás pozvali na sportovní dopoledne. V červnu 
nás čeká oblíbená přespávačka v MŠ, výlet do Lanáčku 
do Otrokovic a přijedou nás navštívit děti z MŠ 
Němčice a MŠ Roštění, s kterými si zasoutěžíme na 
Vodní olympiádě na naší školní zahradě. Závěr 
školního roku se ponese v námořnickém duchu, čeká 
nás Rozloučení s předškoláky, kteří vyplují vstříc 
novým dobrodružstvím.  

Mateřská škola 
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Děkuji firmám: Ing. Jarmila Čermáková z Roštění, 
Pekárna Roštění, Markéta Sehnalová z Karlovic, Happy 
comp s.r.o., HKS Sirup a.s., Marwel s.r.o., Půjčovna 
Macek s.r.o., Test - Car Holešov spol. s r.o. za to, že 
přispěly dětem na dopravu autobusem do Jeseníků 
a zpět a potěšily děti drobnými dárky a dobrotami. 
Děkuji všem rodičům za spolupráci, vstřícnost 
a pohodovou komunikaci po celý školní rok.  

 

VŠEM PŘEJEME SLUNEČNÉ PRÁZDNINY. 
                                       

  za kolektiv MŠ Marie Ševčíková 

 
 
 
 
Naši deváťáci 
 

Každý školní rok je klíčový pro žáky 9. třídy: už od září 
se připravují na přijímací zkoušky a rozhodují se, 
kterou střední školu si zvolí. Správný výběr je zásadní. 
I v letošním roce si naši deváťáci vybírali školy, o které 
je každoročně velký zájem: policejní školy, gymnázia, 
konzervatoř, pedagogické, průmyslové školy apod. A i 
když jsme slyšeli ze všech médií, že deváťáků je 

v republice letos hodně, že kapacity středních škol 
nestačí a že úspěšnost u přijímacího řízení na SŠ bude 
v letošním roce velmi malá, byli naši žáci velmi 
úspěšní: z 26 žáků deváté třídy se 25 na zvolenou 
střední školu dostalo. První velký krok tak mají za 
sebou, ale to nejtěžší, zdárně dostudovat, je teprve 
čeká. Za naši školu jim přeju pevnou vůli, chuť se učit 
a pracovat na sobě a samozřejmě hodně štěstí! 
... protože „štěstí přeje připraveným“. 

                                                                                                                                                  
Mgr. Jana Možíšová 

 
Evropská putování 
 

V dubnu jsme navštívili Rakousko. Nejdřív jsme se 
podívali do rodinné čokoládovny v Kittsee. Výrobna 
byla zajímavá a čokoláda výborná, však jsme vykoupili 
skoro celý obchůdek. Pak následovala krásná jeskyně 
Seegrotte s projížďkou po nasvíceném podzemním 
jezeře a sádrovcový důl, kde se vyráběly součástky do 
stíhaček. Na závěr jsme si prošli park Laxenburg, 
odkud jsme viděli krásný zámek.  
 

 
V pořadí druhý zahraniční zájezd jsme absolvovali 
koncem května a zamířili jsme do Německa. I když 
jsme vyráželi před půlnocí, dorazili jsme do cíle před 
osmou hodinou ranní. Počasí nám přálo, a tak jsme po 
cestě na Orlí hnízdo mohli pozorovat nádhernou 
scenérii Alp. Na vrcholu hory na nás čekaly úžásné 
výhledy a zbytky sněhu (i koulovačka byla). Další 
zastávkou bylo jezero Königsee. Místo koulovačky 
jsme zase smočili nohy a mnozí se i opálili. Před 
dlouhou cestou domů nás ohromil ještě solný důl 
Berchtesgaden. Program byl opravdu nabitý, od 
projížďky důlním vláčkem, sjíždění důlních skluzavek, 
světelné a zvukové show, animace a videa, až po 
projížďku po solném jezeře v nitru hory. Celá cesta 
byla ohromným zážitkem a budeme se těšit na další 
putování. 
 

Základní škola 
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Beseda s paní vedoucí školní jídelny 

 
V úterý 28. 3. se konala beseda žákyň 7. ročníku s paní 
Lajdovou, vedoucí školní jídelny, o skladbě stravy 
a sestavení jídelníčku dle spotřebního koše. Dozvěděly 
jsme se, že se sleduje nejen pestrost připravovaných 
pokrmů, ale i množství soli v jídle. Netušily jsme, že 
sladké jídlo můžeme mít v jídelníčku pouze 2x za 
měsíc, uzeniny nejsou vůbec povoleny, nutností je 
ryba, mléčný pokrm i luštěnina. Děvčata se pokusila 
sestavit podle těchto zásad jídelníček na jeden školní 
týden a své návrhy předvedla paní vedoucí. Ta jejich 
práci zhodnotila a myslím si, že si žákyně nevedly 
vůbec špatně. Třeba se s jimi navrhovaným receptem 
setkáme u stolu ve školní jídelně. Na závěr bych chtěla 
moc poděkovat paní Lajdové za přínosnou besedu. 

Mgr. I. Šišková 

Žáci 1. stupně na divadelním představení ve Zlíně. 
 
 

 

Nabídka práce  
 

Základní škola, Kostelec u Holešova, okres Kroměříž 
přijme do pracovního poměru paní uklízečku na plný 
nebo snížený úvazek. Nástup 1. 8. 2023. Bližší 
informace získáte v kanceláři školy osobně a na tel. 
čísle či emailu kanceláře školy: 573 385 142, 
ekonomka@zs-kostelec.cz. 
 

Žáci 4. třídy na dopravním hřišti v Kroměříži 

Ukliďme Kostelec = Ukliďme Česko 

19. 4. 2023 jsme zapojili do dvou významných akcí –
Dne Země a Ukliďme Česko. V úvodu si děti 
z 1. stupně díky videu a praktické aktivitě připravené 
deváťáky připomněli třídění základních druhů 
odpadků. Pomocí pracovních listů zapřemýšlely, jak 
omezit zbytečné používání obalů. Jakmile se rozverné 
dubnové počatí umoudřilo, proběhla druhá část: 
popadli jsme pracovní rukavice a pytle darované 
organizátory hnutí Ukliďme Česko a vyšli jsme 
posbírat odpadky na trasách: okolí zemědělského 
družstva směrem na Němčice; náves a Staré hřiště; 
suchý poldr a polní cesta od fotbalového hřiště na 
Zahájí. A že toho nepořádku bylo - uklidili jsme 
a roztřídili zhruba 200 kg, celkem 18 pytlů! Často až 
oči přecházely, co všechno chodci, cyklisté nebo řidiči 
hází do přírody. Nedokázali jsme pochopit, proč je 
problém dát do kontejneru či do popelnice prázdné 
plechovky od nápojů, plastové a skleněné lahve, obaly 
od jídla, krmiv, tašky různých materiálů, krabičky 
(hlavně od cigaret). A také že někomu stojí za to strčit 
pod vzrostlé keře stará okna či dveře, o uhynulých 
domácích zvířatech ani nemluvě...  

mailto:ekonomka@zs-kostelec.cz
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Ukázalo se, že malé děti jsou mnohem moudřejší než 
mnozí dospělí. Nejen že s nadšením odvedly velký kus 
dobrovolnické práce, ale také se utvrdily v tom, jak se 
správně chovat k prostředí, ve kterém budou ještě 
dlouho žít. Za to jim upřímně děkuju a přeju jim, ať jim 
to vydrží. Dík patří také Mgr. R. Rajnochové za 
přípravu teoretické části a všem zapojeným paním 
učitelkám a panu školníkovi za to, jak energicky 
a akčně k této důležité aktivitě přistoupili! 

 

 

 

 

 

 

 

 

Další fotky a další podrobnosti najdete na webu a FB 
školy a také na www.uklidmecesko.cz 

 
Mgr. Miluše Václavková 

 
Den v Kovozoo 

 
Na výlet do Kovozoo ve Starém Městě vyrazili žáci 
1. a 2. třídy. Přestože ráno počasí nevypadalo moc 
slibně, nakonec se umoudřilo a umožnilo nám si 
v Kovozoo projít a prohlédnout množství úžasných 
kovových zvířátek. Projeli jsme se silničním vlakem 

Steelinkou i s komentovanou prohlídkou o dalším 
zpracování kovového odpadu. Poté jsme navštívili 
kovárnu, kde si žáci sami mohli vyzkoušet kovářské 
řemeslo. Na závěr jsme celému Kovozoo zamávali 
z majáku a pokusili se odplout na lodi Naděje. 

Mgr. K. Suralová 
 

 
Hurá na Hostýn! 
 
19.4. pro nás, žáky 6.A a 6.B třídy, pan učitel Surala 
připravil vycházku na Hostýn. Vyšli jsme z Bystřice pod 
Hostýnem, cesta byla strmá a blátivá, kolem byla 
mlha, ale naštěstí už nepršelo. Někteří tak zamlžený 
výšlap ještě nezažili. Když jsme dorazili na vrchol, 
zklamalo nás, že všechny stánky byly zavřené. Pak 
jsme se rozdělili, půlka šla na rozhlednu, druhá do 
restaurace a sešli jsme se před kostelem. Ten jsme si 
pořádně prohlédli, je moc krásný. Pak jsme ještě 
vykoupili blízkou cukrárnu a vyrazili pěšky na Rusavu, 
odkud jsme se vrátili autobusem do Kostelce. Ušli 
jsme asi 12 km a vůbec to nebylo špatné. 

 
Diana Karolová, 6.A 

 

Jarní stezka 

 

http://www.uklidmecesko.cz/
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Letošní jaro bylo zubaté, ale našlo se i pár opravdu 
krásných dnů a mezi ně patřil i 21. duben. V tento den 
ZŠ uspořádala pro rodiče nebo prarodiče s dětmi Jarní 
stezku. Start i cíl byl u budovy ZŠ a na účastníky čekala 
malebná procházka okolím Kostelce přes louky i lesem 
spolu s plněním úkolů. Děti se také dozvěděly různé 
zajímavosti o jaru a lese. Na konci čekala na každého 
malá odměna na posilněnou - doma upečené dobroty 
a káva (pro děti limonáda :))  Díky úžasnému 
slunečnému počasí se akce vydařila a všichni účastníci, 
a nebylo jich málo, odcházeli domů spokojeni. 

 
Mgr. Magdalena Sedlářová 

 

Školní akademie 

 
 

Květen je doba, kdy oslavujeme Den matek a můžeme 
tak našim maminkám i babičkám poděkovat za jejich 
lásku, péči a starostlivost. 12. 5. naše škola uspořádala 
k této příležitosti školní akademii. Slavnostní 
atmosféru na začátku akademie navodilo hrou na 
dechové nástroje trio E. Lysáková, Š. Kaňa a F. Mrázek. 
Následovala vystoupení žáků 1. stupně. Návštěvníci 
mohli vidět Stonožku ponožku v podání prvňáčků, 
druháčci zavítali do Finska a zatančili oblíbený tanec 
letkis. Třeťáčci zabodovali s českými hitovkami 
a spoustou vynikajících tanečních kreací. Čtvrťáci si 
pro obecenstvo připravili veselou divadelní scénku 
adaptující oblíbené televizní pořady. 
 
Čas před vystoupením žáků 2. stupně zpříjemnil 
zpěvem a hrou na kytaru Jiří Kaďorek s písní Linda. Pak  
6. A třída seznámila obecenstvo s pradávnou českou 
historií. 6. B třída pojala své vystoupení taneční 
formou a rozpohybovala tak návštěvníky v sále. Jak to 
vypadá, když do vesnické školy zavítá televize? To nám 
předvedli sedmáci. Osmáci ovládli podium svým 
tanečním vystoupením ve tmě za použití svítících 
tyčinek. Na závěr vystoupili naši nejstarší deváťáci, 

kteří svou vtipnou scénkou o křivonohé Polednici 
pobavili celý sál. 
Pro maminky a babičky byla připravena upomínková 
balónková přáníčka, která pro ně vyrobili žáci.  
Účast diváků byla opravdu početná, sál sokolovny 
téměř praskal ve švech. Doufáme, že si tento páteční 
podvečer všichni užili a těšíme se zase za rok!  
 

Dana Tobolíková a Jarmila Sklenářová a.p. 
 
Túra na Helfštýn 
Ve čtvrtek 18. 5. jsme se vydali na dobrodružný výlet. 
Proč dobrodružný? Protože jsme neměli autobus 
přistavený přímo před školu, aby nás dovezl až 
k památce, ale jeli jsme linkovým spojem do Hulína, 
pak vlakem do Lipníka s přestupem v Přerově. Dál nás 
čekala 6 km dlouhá trasa až na zříceninu hradu 
Helfštýn zpestřená svačinkou. Počasí nám vyšlo, 
prohlídka hradu byla taky zajímavá. Z jednoho místa 
jsme dokonce viděli staroveskou věž.  Moc se nám 
líbily kovářské výrobky, nově zrekonstruovaná část 
a nádvoří. A výborné bylo, že jsme se bez problémů 
a bez puchýřů zase vrátili domů. 

Žáci 6.A třídy 
 

Pohádkový les ke Dni dětí 

 
Přesně na Den dětí jsme obyčejný kostelecký les 
proměnili v pohádkový. Spolu s naší třídní učitelkou 
jsme pro žáky 1. - 3. třídy a děti z okolních MŠ 
nachystali trasu s 9 stanovišti. Přípravy byly náročné, 
ale výsledek stál za to. Na malé návštěvníky čekaly 
známé pohádkové bytosti z filmů i večerníčků s různě 
náročnými úkoly. Děti i my jsme zažili legraci 
i poučení, v závěru na Myslivně každý dostal sladkou 
odměnu a dokonce nás natáčela televize. Navíc 
sluníčko hřálo, les voněl a nikdo se neztratil - bylo to 
vskutku povedené dopoledne a všichni jsme si ho užili. 

 

 

Žákyně 9. třídy 
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Exkurze 6. tříd na Velehrad a Modrou 

 
Zdravá školní jídelna 
 

K prioritám naší školy patří vést žáky ke kvalitnímu 
životnímu stylu - včetně zdravého stravování. Paní 
Zdeňka Lajdová, Dis., vedoucí ŠJ, v následujícím 
rozhovoru popisuje, jak k tomu přispívá naše jídelna, 
kterou už skoro rok opět provozuje ZŠ. 
 
 

Čím vás oslovil právě projekt Zdravá školní jídelna?  
Hledaly jsme, jak vyhovět zdravým trendům a zlepšit 
fungování jídelny. Projekt Státního zdravotního ústavu 
Zdravá školní jídelna garantovaný Ministerstvem 
zdravotnictví dbá na to, aby ŠJ servírovaly vyváženou, 
pestrou a chutnou stravu a aby informace o ní škola 
zařadila i do výuky. K dispozici je pomoc hygieniků, 
webové stránky se skvělými materiály a Asociace 
školních jídelen nabízí i praktická školení. Naplňují se 
tak tři základní pilíře systému – vzdělaný personál, 
informovaný strávník a motivující pedagog. To nás 
zaujalo, a tak jsme se rozhodly do projektu přihlásit. 
 
 
 

Jak se změna dotkla zaměstnankyň ŠJ? 

 

Pro mě a paní šéfkuchařku to znamená neustálé 
objevování a vzdělávání v oblasti výživy, pořád je se co 
učit a zdokonalovat. Paním kuchařkám to přineslo 
náročnější práci. Přibylo nám strávníků, podáváme 

více ovoce, zeleniny, salátů, které musíme nachystat. 
Též doplňujeme salátový bar, kde si děti můžou samy 
nabrat zeleninu a ovoce, které mají rády. Bylo nutné 
omezit solení, používání uzenin a dochucovadel. Paní 
hygienička provedla měření soli v polévce a to 
dopadlo velmi dobře.  
 

Čeho byste jako Zdravá ŠJ chtěly dosáhnout? 
 

Mnoho rodičů dbá na dobrý jídelníček dětí, ale je 
i hodně takových, kterým na tom nezáleží. Děti 
spoustu jídel neznají, a tak je nejí.  My bychom byly 
rády, aby pochopily, jak je strava důležitá pro jejich 
zdravý život, nebály se ochutnat novinky a na zdravá 
jídla si postupně zvykly. S tím nám pomáhají i učitelé, 
kteří je v tomto duchu vyučují a podporují.  
 
 

Jaké akce jste už v ŠJ přichystaly? 
Proběhl týden zahraničních kuchyní, kdy děti měly 
možnost ochutnat anglickou, řeckou, chorvatskou, 
mexickou, slovenskou, španělskou a americkou 
kuchyni. Myslím, že se to opravdu vydařilo. Také jsme 
přivítaly pana kuchaře Diatku z firmy Lagris, který nám 
připravil polévku z pečených rajčat, vepřovou kotletu 
se švestkovou omáčkou a celozrnným knedlíkem 
a bezmasé květákové kari s cizrnou a jasmínovou rýží.  
 
 

Co byste vzkázala strávníkům a rodičům? 
Všechny změny, které od letoška probíhají, jsou nové 
jak pro paní kuchařky, tak pro děti. Je to běh na 
dlouhou trať. Věřím ale, že pod vedením odborníků 
a s přispěním rodičů, kterým není lhostejné zdraví 
našich dětí, to má hluboký smysl.  
 

Děkuji a hodně štěstí, Mgr. M. Václavková 
 

 
 

PODĚKOVÁNÍ 
 

Někdy má člověk to štěstí, že najde práci, u které 
zůstane téměř celý život. A někdo má ještě větší štěstí: 
najde práci a zároveň pracoviště, na kterém stráví 
převážnou část svého profesního života. Na naší škole 
k takovým dlouholetým pilířům patřily paní učitelky, 
které za svou více jak 30 letou pedagogickou éru 
v kostelecké škole vzdělávaly dvě generace žáků. Paní 
učitelka Eva Doleželíková odešla do důchodu v srpnu, 
paní Mgr. Zina Belliová se rozhodla odejít do rodinné 
firmy letos v lednu a poslední červnový den se 
rozloučíme s paní učitelkou Mgr. Věrou Dudíkovou, 
která odchází do důchodu v měsíci svého pěkného 
kulatého životního jubilea. Paním učitelkám bych 
chtěla poděkovat za jejich práci, za všechny žáky 
a rodiče, za celou školu,  
ke které tolik let patřily.  
          DĚKUJEME. 
    Mgr. Jana Možíšová 
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Pálení čarodějnic 
 

 

Filipojakubská noc je nazývána také jako pálení 
čarodějnic a připadá na 30. dubna. V tento den se 
v mnoha městech i obcích staví obrovské vatry 
a připravují se slavnosti spojené se zapalováním ohně. 
I u nás jsme se sešli na Myslivně, abychom si tento 
podvečer spolu s malými velkými čarodějnicemi 
a čaroději společně užili. Na děti čekala čarodějná 
stezka s tajenkou a také spousta úkolů. Později přišla 
na řadu i vatra s „čarodějnicí“ a společné opékání 
špekáčků. A protože je tento podvečer plný čar 
a kouzel, měl každý z účastníků na tváři vykouzlený 

nádherný, spokojený úsměv 😊. 

Jarmila Sklenářová 
 
 
 
 
Milí spoluobčané, oslovily mne úvahy milánského 
arcibiskupa Karla Maria Martiniho z knihy Odvaha 
milovat. 

 
 

Svatý Petře, co si myslíš o nespravedlnosti a násilí? 
 

V současnosti se ve světě všechno změnilo. Vtrhlo 
k nám násilí, které může dopadnout i na nás. 
Nespravedlnosti je všude dost. Petr je zachmuřen: 
I pro mne to byl kámen úrazu, když jsem slyšel od 
Pána Ježíše: „Neustále odpouštějte; neodporujte 
zlému; když tě někdo udeří, nastav mu druhou líc; 
když je ti ukradena košile, dej mu i plášť. Milujte své 
nepřátele a modlete se za ty, kteří vás pronásledují.“ 
Takovéto poraženectví pro mne bylo nepřijatelné, 
připadalo mi to jako předem ohlášená kapitulace. 
Nepřítel je prostě nepřítel, proto si jej musím držet od 
těla, jak bych ho mohl milovat? Těmto slovům jsem 

sice naslouchal, ale do svého nitra jsem je nevpustil. 
Když Pán Ježíš předpověděl, že bude zajat, tupen, 
souzen, mučen a zabit, vyčinil jsem mu to. Taková 
představa byla pro mne nesnesitelná. To se nikdy 
nestane, budu Tě bránit, půjdu s Tebou i na smrt.  
Použili jsme meč a byli jsme napomenuti: „Každý, kdo 
sahá po meči, mečem zahyne.“ 
 

 

Co mě nakonec přimělo k tomu, že jsem Ježíšova slova 
přijal? To, že jsem se stal svědkem Kristových utrpení! 
Jeho nepopsatelnou lásku ke každému, a když zvolal: 
„Otče, do tvých rukou poroučím svého ducha!“ To se 
mnou hluboce otřáslo. Pochopil jsem, že do světa 
vstoupil Nový zákon, ale i nový způsob života 
přicházející z věčnosti. Ježíš, který se stal naším 
služebníkem. Aby získal naši lásku, vzal na sebe 
všechny důsledky násilí a nenávisti, které ho totálně 
rozdrtily. Všechny věřící jsem učil, aby přemáhali zlo 
dobrem, aby si počínali hrdinsky a skoro „absurdně“. 
Zlo ale jinak přemoci nelze, jeho ďábelský kruh se 
jinak uzavřít nedá. „Není spravedlnost bez odpuštění, 
ale i není míru bez spravedlnosti.“ Rozumná cesta je 
jen jedna: usmíření. Nikomu se nezakazuje přiměřeně 
bránit, vyžaduje to často veliké osobní hrdinství. Je 
třeba udělat přítrž neustálému rozněcování nenávisti.   
 

Žijme tak, abychom jednou slyšeli slova Kristova: 
„Pojďte ke mně, tvůrci pokoje, milosrdní...“ 

Pokoj a Dobro! Královno Miru, oroduj za nás. 
 
 

Žehná P. Petr Dolák 
 
 
 
 
 
 

 
Zájezd do divadla 
 

Kulturní komise uspořádala ve čtvrtek 27.4.2023 pro 
občany naší obce návštěvu divadelního představení 

Farnost 

Sdružení rodičů žáků ZŠ 

Kulturní komise 
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"Třináckrát za svědka", které se konalo ve Slováckém 
divadle v Uherském Hradišti. Autobus hrazený obcí byl 
obsazený do posledního místečka. Dynamická 
komedie o vztazích se nesla v moderním duchu. 
Kulturní komise se bude těšit na setkání s občany při 
dalších připravovaných akcích. 

Za KK Dagmar Páníková 
 

POZVÁNKA NA AKCI KULTURNÍ KOMISE 
 

Velikonoční tvoření v Domě seniorů 

Kulturní komise ve spolupráci s OÚ dne 3. dubna 
zorganizovala pro nájemníky Domu seniorů zábavné 
odpoledne s tvořením velikonoční výzdoby. Chceme 
poděkovat členkám komise H. Masné, I. Dědičové, 
D. Páníkové a P. Pospíšilíkové, které přinesly velké 
množství přírodního a aranžovacího materiálu, 
z kterého jsme vyráběly dekorace dle vlastní fantazie. 
A když nám došla, tak nám poradily a pomohly. Měly 
jsme také možnost vyzkoušet si zdobení kraslic 
voskovou technikou. Dík patří též místostarostovi 
A. Pospíšilíkovi, který nám vlastnoručně vyrobil 
půvabné dřevěné makety domečků, jež jsme 
zakomponovaly do svých výtvorů. Kulturní komise 
zajistila i bohaté občerstvení včetně výborných frgálů 
od M. Kubačkové, klobouk dolů, byly vynikající! 

Společenskou místnost naplnila příjemná atmosféra, 
dobrá nálada a radost ze společného tvoření. Na závěr 
nám navíc členky Kulturní komise věnovaly různé 
deskové a karetní hry, kterými si budeme moci 
zpestřit chvíle strávené v naší klubovně či v pergole. 
 

 

Ještě jednou velké díky!                      
 Vanda Foukalová 

 

        

 
 

 

Kácení máje 
 

Po celý květen jsme na velmi dobře utajeném místě 
střežili naši májku, a protože se nám ji podařilo 
uhlídat, mohli jsme se poslední květnový víkend sejít 
na návsi k jejímu kácení. K tanci a poslechu hrála 
úžasná cimbálová muzika Kapric ze Svatobořic – 
Mistřína. Děti z Mateřské školy divákům s gustem 
předvedly, že i v menším počtu zvládnou krásné 
vystoupení. Svůj talent předvedly holky z taneční 
skupiny Angel, kterou v naší základní škole vede 
I. Cymbálníková. Děti si mohly zaskotačit ve skákacím 
hradu, na občerstvení byly výborné makrely a další 
dobroty z grilu. Děkujeme všem za hojnou účast 
a příjemnou atmosféru! 
 
 
 
 

Informace ze spolku SK Moravan 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

SDH Kostelec u Holešova 
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POZVÁNKA NA HODY 2023 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Mistrovská utkání mužů a starších žáků jsou již skoro 
u konce a chybí odehrát poslední 3 zápasy. Jak si obě 
mužstva vedou? Starší žáci (sdružený tým Kostelec 
u Holešova + Rymice), hrající okresní přebor, jsou 
momentálně na 7. místě z 12 účastníků. Po 
odehraných 18 zápasech je bilance 9 vítězství, 
2 remízy a 7 porážek při brankovém rozdílu 54:44. 
Mužské družstvo se aktuálně pohybuje na 10. pozici 
z 13 účastníků. Po odehraných 20 utkáních je bilance 
8 vítězství, 1 remíza a 11 porážek při brankovém 
rozdílu 39:65. 
 
15. 4. proběhl avizovaný sběr železa v obci. Bylo 
posbíráno 3760 kg starého kovového odpadu. Zde 
bych chtěl apelovat na občany, aby při sběrech 
chystali opravdu jen nepotřebný kovový odpad. 
Lednice, mrazáky a jinou bílou techniku, elektroodpad 
nebo plasty nám bohužel výkupna nevezme. 
 

V rámci Kosteleckých hodových slavností bude již 
tradičně v plánu hodový fotbálek na fotbalovém hřišti 

v Kostelci. Jsou zváni jak aktivní členové, tak i ostatní 
občané obce, kteří se chtějí proběhnout  a zasportovat 
si nebo se jen pobavit. 

 
Ing. Tomáš Marek 

 
 

 

 
Požární ochrana očima dětí a mládeže 

Jde o celorepublikovou soutěž vyhlašovanou SH ČMS. 
Letos probíhala v měsících únor až červen 2023 a náš 
sbor se zapojil do její propagace. Pro literární 
a výtvarnou část bylo možné si zvolit jakýkoli námět 
nebo vybrat předem stanovené téma z celé oblasti 
práce hasičů a IZS. Pro kategorii digitální technika bylo 
určené téma „HASIČ A KOMÍNY“. Do soutěže byla 
zapojena ZŠ Kostelec u Holešova, která v okresním 
kole získala v literární i výtvarné části vždy po jednom 
prvním a jednom třetím místě. Za SDH Karlovice se 
zúčastnili 4 mladí hasiči.  
V okrese Kroměříž bylo zapojeno do soutěže 293 dětí 
z 5 MŠ, 12 ZŠ a 14 SDH. 
 

První kolo celostátní soutěže hasičských družstev 
v požárním sportu. 

SDH Karlovice 

SK Moravan 
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Cílem požárního sportu je zvyšování obratnosti, 
rychlosti a fyzické zdatnosti hasičů potřebné pro 
výkon jejich činnosti při zásahu v místě mimořádné 
události. 1. 5. 2023 uspořádal SDH Karlovice první kolo 
soutěže v požárním útoku a v pořadové přípravě pro 
okrsky Prusinovice a Holešov. Soutěž probíhala na 
hřišti pod lesem. V okrsku Prusinovice zvítězil SDH 
Karlovice s právem postupu do okresního kola. 
 
Kyselovice 22. 4. 2023 
Za slunného počasí  se mladí hasiči zúčastnili soutěže 
O zlatou proudnici Hané v Kyselovicích. Pro nové 
složení mladých hasičů to byla první soutěž 
v hasičském sportu ve velmi silné konkurenci. 
V disciplíně požární štafeta dvojic se umístili na 15. 
místě a ve štafetě 4x60 m si vybojovali 18. místo z 29 
soutěžních družstev.  
 
 

 

Ve dnech 5. - 8 . května se mladí hasiči se svými rodiči 
zúčastnili víkendového pobytu s nácvikem disciplín na 
jarní kolo hry Plamen. Pobyt se uskutečnil v sokolovně 
Roštín. Náladové aprílové počasí  nezkazilo 
účastníkům dobrou náladu. Trénoval se požární útok, 
štafeta CTIF, štafeta dvojic a štafeta 4x60 m a byly 
probrány základy soutěže jednotlivců v běhu na 60 m 
s překážkami. V průběhu pobytu se účastníci vydali na 
rozhlednu Brdo, na penzion Bunč a za poznáním okolí 
obce. V závěrečný den mladí hasiči zhotovili náramky 
přátelství pro sebe a rodiče. Vedení sboru děkuje 
touto cestou rodičům mladých hasičů za pomoc při 
organizaci celé akce.  

Okresní kolo hry Plamen proběhlo v Chropyni 
13. 5. 2023. Počasí soutěži přálo a vydrželo až do 
vyhlášení výsledků v 16 hodin. Soutěžilo 10 kolektivů 
mladších žáků a 7 kolektivů starších žáků. Pro naše 
závodníky to byl první rok v kategorii mladších žáků. 
Družstvo se zapojilo do soutěže i v sestavě oslabené 

 

 

o dva členy a tím mělo méně pokusů započítávaných 
do konečného pořadí. V konečném součtu bodů za 
jednotlivé disciplíny dosáhlo družstvo na 8 místo 
v okrese. Chceme poděkovat vedení sboru za vzornou 
reprezentaci sboru i obce. Dík patří i rodičům mladých 
závodníků za celodenní podporu a povzbuzování.    

 

Soutěž dorostu a mladých hasičů se uskutečnila 
14. 5. 2023 v Chropyni. 

Soutěže dorostu jednotlivců se zúčastnili tři naši 
členové. Závodilo se na 100 m překážek a v hasičském 
běhu na 100 m s hasicím přístrojem.  V kategorii 
středního dorostu se Jakub Slezák umístil po kolizi 
a pádu z kladiny na 6. místě, kdy disciplínu za podpory 
diváků a závodníků dokončil, ale kvůli zranění se druhé 
disciplíny už nezúčastnil. Mezi staršími dorostenci se 
Luděk Mlčák umístil na 1. místě a Natálie Hradilová 
mezi staršími dorostenkami získala také 1. místo. Oba 
postoupili do krajského kola, které se uskuteční 
11. 6. 2023 v Hulíně. 
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Soutěž jednotlivců na 60 m překážek 
Tato soutěž následovala po soutěži dorostu. Sbor v ní 
měl tři zástupce mladých hasičů. V průběhu soutěže se 
dostavil drobný déšť, který mnoha závodníkům 
komplikoval pohyb po překážkách a tartanové dráze. 
V kategorii mladší chlapci reprezentovali sbor Michal 
Hradil, který se umístil na 19. místě, a Michal Martínek 
na 21. místě. V kategorii mladší dívky zastupovala 
kolektiv mladých hasičů Ellen Slezáková, která se 
umístila na 4. místě z 26 soutěžících a postoupila do 
krajského kola, které se uskuteční 2. 9. 2023 
v Kroměříži na atletickém stadionu.  

 

Ing. Ladislav Pospíšilík 

 

PREVENCE – POZOR NA LESNÍ POŽÁRY 
 
 

Vysoké teploty 
a menší množství 
srážek obvykle v létě 
zvyšují riziko vzniku 
nejen lesních požárů, 
ale celkově požárů 
v přírodním prostředí. S příchodem letních školních 
prázdnin a dovolených toto riziko ještě narůstá, 
protože do lesů obvykle zavítá velké množství lidí, což 
významně zvyšuje nebezpečí vzniku požáru.                                                                                                                          
Naprostá většina požárů v lesích, ale i v jiných 
přírodních porostech, je totiž způsobena lidskou 
nedbalostí - ať již při zakládání ohně nebo kvůli 
neopatrnosti při kouření (odhození nedopalku 
cigaret). Kouření v lese je ze zákona zakázáno, 
rozdělávat a udržovat otevřený oheň lze jen na k tomu 
vyhrazených místech. V případě porušení tohoto 
striktního zákazu mohou provinilci dostat  pokutu. 
Zakázáno je samozřejmě i odhazování hořících nebo 
doutnajících předmětů. Opatrně je třeba 
zacházet např. i s přenosnými vařiči, které při troše 
nepozornosti rovněž mohou způsobit požár.  

Lesní požáry se hasičům obtížně likvidují, protože 
k nim zpravidla dochází v těžce přístupném terénu, 
kde nelze plně využít hasičskou techniku. Navíc 
chování ohně v lese je nevyzpytatelné (požár se může 
šířit například i pod zemí) a podobné zásahy jsou 
mnohdy časově velmi náročné a vyžádají si povolání 
většího množství jednotek požární ochrany. 

Autor, zdroj: Asociace Záchranný kruh, 

www.zachrannykruh.cz 

 
 
 
 

13. ročník soutěže ve střelbě z malorážky 

 

U příležitosti dětského dne uspořádal Klub vojáků 
v záloze Kostelec u Holešova dne 27. 5. 2023 třináctý 
ročník soutěže ve střelbě z malorážky. Příležitosti 
zastřílet si využilo dvacet tři soutěžících ve třech 
kategoriích. Spolupořadatelem byl již tradičně SDH 
Karlovice, který prezentoval výcvikovou a zásahovou 
výbavu na parkovišti před střelnicí.  
 

 
 
Na začátku každé střelecké směny si účastnící nejprve 
vyslechli nezbytné poučení o bezpečnosti a seznámili 
se s používanými povely. Pomocí nákresu byli poučeni 
jak pracovat se střeleckým dioptrem, což je druh 
otevřených mířidel používaných na sportovních 
malorážkách, a dostali několik rad, jak dosáhnout co 
nejlepšího výsledku. U každého soutěžícího byl na 
střelišti přítomen instruktor z řad členů KVZ. Ten 
soutěžícím radil, jak správně zaujmout střeleckou 
polohu, a pomáhal s manipulací s malorážkou. Hlavně 
ale dohlížel na bezpečnost a zodpovídal za plnění 
povelů. 
 

Klub vojáků v záloze 

záloze 

http://www.zachrannykruh.cz/#_blank


zpravodajství                                                                                                                                2/2023 
   

16 
 

KOSTKA – číslo 2/2023, vydáno 19. 6. 2023. Periodický tisk územního samosprávního celku, zpravodaj obce Kostelec u Holešova a Karlovice. 
Tisk 440 kusů. Vydavatel a místo vydání: Obec Kostelec u Holešova, Kostelec u Holešova 58, 76843, IČO: 00287342, 
www.kostelecuholesova.cz. Povoleno MK ČR E21648. Pověřená redakční rada: Mgr. M. Václavková, Mgr. P. Pospíšilíková, Mgr. A. Pospíšilík. 
Jazyková korektura: Mgr. M. Václavková. Uzávěrka čísla 3: 28. 8. 2023 v 18 hod., příspěvky posílejte na mail kostka@kostelecuholesova.cz 
Tisk: Tiskárna Brázda Hodonín, e-mail: 518367450@iol.cz. Zpravodaj ani jeho části nesmí být šířeny bez souhlasu vydavatele. 

 

Střílelo se tradičně na mezinárodní malorážkové terče 
na vzdálenost padesát metrů. Po pěti ranách 
nástřelných následovalo patnáct ran soutěžních. Terče 
byly hodnoceny „naležato“ v hodnotící komisi, což je u 
mířených střeleb běžný postup. Soutěžící si 
samozřejmě po odstřílení položky své terče prohlédli 
a po vyhodnocení si je mohli odnést domů.  
Protože do oficiálního konce soutěže nám zbývalo pár 
minut a další noví zájemci už nebyli, využili někteří 
možnost si už mimo soutěž střeleckou položku 
zopakovat. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Při vyhlášení výsledků si první tři v juniorských 
kategoriích odnesli medaile, diplomy a balíčky se 
sladkostmi, dospělí pak medaile a diplomy. Vítěze 
v jednotlivých kategoriích si můžete prohlédnout 
v připojené tabulce. 
Soutěž se konala za finanční podpory z dotací OÚ 
Kostelec u Holešova. Přijďte si střelbu při chystaném 
čtrnáctém ročníku taky vyzkoušet. 
 

Vítězové v jednotlivých kategoriích: 

 

 Ing. Lubomír Pavelec 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jméno Kategorie Bodů Pořadí 

Lukáš Marek 10 – 12 78 1 

Michal Hradil 10 – 12 21 2 

Ludvík Vladyka 10 – 12 15 3 

    

Natálie Hradilová 13 – 18 129 1 

Ludvík Daněk  13 – 18 113 2 

Viktorie Blažková 13 – 18 110 3 

    
  Miroslav Blažek dospělí 132 1 

Ladislav Pospíšilík dospělí 116 2 

Petr Měrka dospělí 102 3 

Černé skládky v obci 
V první řadě chci říct, že jsem opravdu rád, s jakou vervou třídíme odpad. Příklady na 
fotografiích ale ukazují, že je pořád co zlepšovat. Proto prosím - když nejste líní 
odpad třídit, přidejte je k tomu ještě maličkost. Zastavte se na obecní úřad pro pytle 
na plasty. 90% z nás je doma má kde schovat do termínu svozu, lze na ně pořídit 
i stojan s víkem. Chápu, že doma chceme mít všichni uklizeno. Ale za cenu 
pohazování odpadků okolo kontejnerů na tříděný odpad? To není úplně ideální 
cesta. Nejenže jejich úklid zbytečně zatěžuje zaměstnance obce, ale různí živočichové 
(děti, kočky, kuny) si z nich dělají hračky nebo svačinu, což je pro ně opravdu 
nebezpečné. A zavařeniny, které občas v okolí kontejnerů na sklo nacházím, raději 
ani nebudu komentovat.                                                                                Petr Měrka 

 
 

Obecné informace 


